
PROTOKÓŁ NR XVI/2011 
z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28 października 2011 roku w sali narad Urzędu 
Miasta i Gminy w Działoszycach. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 9.00 
 
Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 
2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 
3. Pani Krystyna Konderak– Skarbnik Urzędu Miasta i Gminy 
4. Pani Grażyna Wojtaś – pracownik Urzędu Miast i Gminy 
5. Pan Marcin Miszczyk – Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i 
Placówek 
 
oraz przewodniczący jednostek pomocniczych, których lista obecności stanowi załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Do pkt. 1-go 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan 
Zygmunt Saracki . Stwierdził, że w sesji bierze udział 14 radnych i Rada jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 
 
Do pkt 2 -go 
Uchwalenie porządku dziennego obrad . 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji z dnia: 
- 29 czerwca 2011 rok 
- 27 lipca 2011 rok 
- 02 sierpnia 2011 rok 
- 05 września 2011 rok 
− 14 września 2011 rok 
- 11 października 2011 rok 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres międzysesyjny. 
5. Informacja z przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy za I półrocze 2011 roku: 
a) przedstawienie przez Skarbnika Miasta i Gminy uchwały Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie zaopiniowania „ Informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy za 
I półrocze 2011 roku” 
b) dyskusja, 
c) przyjęcie informacji. 
6. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy 
Działoszyce na lata 2011 – 2014. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2011r. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
8. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 



konkursu na stanowisko Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia w Działoszycach. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
9. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pińczowie na 
kadencję 2012-2015. 
a) Przedstawienie opinii o kandydatach na ławników przez Przewodniczącego 
Zespołu powołanego dla przygotowania wyboru ławników na kadencję 2012-2015, 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
c) podjęcie uchwały. 
10. Projekt uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi na zapytania. 
13. Sprawy rożne. 
14. Zakończenie obrad sesji. 
 
 
Pan Burmistrz Miasta i Gminy Zdzisław Leks wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 
sesji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu dla Zespołu 
Ekonomiczno -Administracyjnego Szkół i Placówek w Działoszycach i zaproponował aby 
ten punkt znalazł się w porządku obrad sesji jako punkt: 11, a następnym punktom nadać 
kolejne następne numery. 
 
W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 
głosowanie wprowadzenie do porządku obrad sesji pkt. 11. 
W wyniku głosowania wprowadzenie punktu 11 zostało przyj ęte 
jednogłośnie – „za” - 12 „przeciw”- 0, „wstrzymał się od głosu”-0. 
 
Porządek obrad sesji po wprowadzonej zmianie. 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji z dnia: 
- 29 czerwca 2011 rok 
- 27 lipca 2011 rok 
- 02 sierpnia 2011 rok 
- 05 września 2011 rok 
- 14 września 2011 rok 
- 11 października 2011 rok 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres międzysesyjny. 
5. Informacja z przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy za I półrocze 2011 roku: 
a) przedstawienie przez Skarbnika Miasta i Gminy uchwały Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie zaopiniowania „ Informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy za 
I półrocze 2011 roku” 
b) dyskusja, 
c) przyjęcie informacji. 
6. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy 
Działoszyce na lata 2011 – 2014. 



a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2011r. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
8. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia w Działoszycach. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
9. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Pińczowie na 
kadencję 2012-2015. 
a) Przedstawienie opinii o kandydatach na ławników przez Przewodniczącego 
Zespołu powołanego przez Radę Miejską dla przygotowania wyboru ławników na 
kadencję 2012-2015, 
b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
c) podjęcie uchwały. 
10. Projekt uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
11.Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu dla Zespołu 
Ekonomiczno -Administracyjnego Szkół i Placówek w Działoszycach 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na zapytania. 
14. Sprawy rożne. 

15. Zakończenie obrad sesji. 
 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony obrad sesji, który 
został przyjęty jednogłośnie / „za” - 12, „przeciw”- 0, „wstrzymał się od głosu” - 0/ 
 
Do pkt. 3-go 
 
Przyjęcie protokołów z sesji. 
- 29 czerwca 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół 
sesji Rady Miejskiej. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się 
od głosu'' - 0 . 
- 27 lipca 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół z 
sesji Rady Miejskiej. 
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' - 0 . 
- 22 sierpnia 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół 
sesji Rady Miejskiej. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się 
od głosu'' - 0 . 
- 05 września 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół z 
sesji Rady Miejskiej. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' - 0 . 



- 14 września 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie protokół z 
sesji Rady Miejskiej. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' - 0 . 
- 11 października 2011 r. - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
protokół z sesji Rady Miejskiej. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie / ''za'' – 12, ''przeciw'' – 0, ''wstrzymał się od głosu'' - 0 . 
 
Do pkt. 4-go 
Sprawozdanie z działalności Burmistrz Miasta i Gminy za okres międzysesyjny. 
Burmistrz przedstawił i omówił zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym. 
Na sale wszedł radny Roman Wojtal – stan radnych - 14 
Pan Burmistrz przedstawił informację na temat inwestycji zarówno tych 
zakończonych jak i prowadzonych na terenie Gminy. Poinformował, że Gmina jest w 
trakcie realizacji programu rewitalizacji miasta Działoszyce . W ramach programu 
wykonano zabezpieczenie ruin Synagogi, został wykonany remont przedszkola a w 
obecnej chwili trwają prace na obiekcie stadionu. 
Burmistrz poinformował o przeprowadzonym przetargu na budowę oczyszczalni 
ścieków i kanalizacji w Gminie Działoszyce. Po sprawdzeniu wszystkich ofert została 
wybrana najkorzystniejsza za kwotę 13 000 000 zł. W chwili obecnej jest opracowywany 
projekt na remont ośrodka zdrowia, tak aby został dostosowany do wymogów 
Rozporządzenia Ministerstwa Zdrowia. 
 
W związku z tym, że dzisiejsza sesja jest pierwszą sesją po dożynkach gminnych z 
udziałem sołtysów. Burmistrz Pan Zdzisław Leks podziękował za zaangażowanie 
sołtysom, radnym, jednostką ochotniczych straży pożarnych , Kołom Gospodyń Wiejskich 
oraz mieszkańcom Świerczyny i Lipówki oraz wszystkim tym którzy włączyli się w 
organizacje dożynek. Poinformował również o z organizowanych uroczystościach tj; 
jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego, spotkania p.n. „ W kręgu tradycji „ na którym 
podziękowano wszystkim tym którzy przyczyniają się do rozwoju Gminy Działoszyce. Po 
raz pierwszy zorganizowano gminne święto pracowników oświaty z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej . 
 
Do pkt 5-go 
Informacja z przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy za I półrocze 2011 roku. 
 
Pani Krystyna Konderak - Skarbnik MiG odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie zaopiniowania „ Informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku” 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
W związku z jej brakiem poddał pod głosowanie przyjęcie informacji . 
Na sale wszedł radny Roman Wojtal – stan radnych - 13 
W wyniku głosowania informacja została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 13, ‘’przeciw’’ – 0, 
‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
Do pkt 6-go 
Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy Działoszyce na lata 2011-2014 przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani 
Krystyna Konderak . 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 



W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 13, 
‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
Do pkt. 7-go 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2011 rok 
przedstawiła i omówiła Skarbnik MiG – Pani Krystyna Konderak. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 13, 
‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
Do pkt 8 – go 
Projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia w Działoszycach 
przedstawiła i omówiła Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Na salę wszedł radny Krzysztof Kołpak – stan radnych – 14 
W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 14, 
‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
Do pkt 9 – go 
Pani Krystyna Ciszek – sekretarz Miasta i Gminy – przedstawiła procedurę wyboru 
ławników. 
a) Przewodniczący Zespołu Pan Stanisław Woźniak przedstawił opinie o zgłoszonym 
kandydacie na ławnika wypracowanej przez Zespół opiniujący w składzie: 
− Stanisław Wożniak – Przewodniczący 
− Stanisław Juszczyk – Z-ca Przewodniczącego 
− Jolanta Banaszek – Sekretarz 
powołany przez rad e na czerwcowej sesji br. 
b) Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów do 
składu komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia tajnego glosowania. Do komisji 
skrutacyjnej zgłoszono radnych w osobach: 
− Marek Konderak 
− Krzysztof Kołpak 
− Bogusław Góra 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. Następnie 
Przewodniczący poddał skład komisji skrutacyjnej pod głosowanie. 
 
Skład komisji skrutacyjnej w przedstawionym składzie został przyjęty 
jednogłośnie / ‘’za’’ – 14, ‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił Regulamin wyboru ławników i poddał 
jego przyjęcie pod głosowanie. 
 
W wyniku głosowania Regulamin wyboru ławników został przyj ęty 
jednogłośnie : / ‘’za’’ – 14, ‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał s ię od głosu’ ’ – 0/. 



Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w trakcie której komisja skrutacyjna 
przygotowała karty do głosowania. Po przerwie komisja przeprowadziła głosowanie. 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej przedstawił protokół wyników głosowania. 
i stwierdził, że wymaganą większość głosów ( 14 głosów) otrzymała kandydatka Pani 
Marianna Kocel. 
c) Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Pińczowie na kadencję 2012-2015 i poddał ja 
pod głosowanie. 
Sale opuściła radna Jolanta Banaszek – stan radnych 13 
W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 13, ‘’przeciw’’ 
− 0, ‘’wstrzymał się od głosu’ ’ – 0/. 
−  
Do pkt 10 -go 
Projekt uchwały w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji – przedstawiła i omówiła Pani 
Grażyna Wojtaś – pracownik Urzędu Miast i Gminy 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Na sale weszła radna Jolanta Banaszek – stan radnych - 14 
W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 14, 
‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
 
Do pkt 11-go 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu dla Zespołu 
Ekonomiczno -Administracyjnego Szkół i Placówek w Działoszycach – przedstawił i 
omówił – Pan Marcin Miszczyk – Dyrektor ZEASiP. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki 
odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / ‘’za’’ – 14, 
‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 0/. 
 
Do pkt 12 – go 
 
Interpelacje i zapytania radnych 
Pan radny Stanisław Juszczyk – w sprawie oświetlenia ulicznego w Wolicy 
 
Pan radny Jan Banaszek – w sprawie oświetlenia ulicznego Dębowiec – Bronów – 
dotyczy założenia dwóch brakujących lamp. 
 
Pan radny Edward Helak – w sprawie przystosowania oświetlenia ulicznego do 
zmiany czasu, tak aby świeciło się ono od 6.00 – 7.00, a nie tak jak w obecnej chwili od 
5.00-6.00. Jest to niepotrzebnie ponoszony koszt, ponieważ w tych godzinach na drogach 
nie ma nikogo. 



 
Radny Andrzej Kołpak- w sprawie oświetlenia ulicznego na terenie Działoszyc. 
Odniósł się również do rzeki, przy ulicy Ogrodowej. Podnosił kwestie jej 
zanieczyszczenia. 
W chwili obecnej w rzece nie płynie woda i wniósł aby przywrócić rzekę do stanu 
pierwotnego. 
 
Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Zdzisław Leks – poinformował, że w ciągu 
dwóch tygodni firma obsługująca Gminę w kwestii oświetlenia wykonała prace 
konserwatorskie związane z oświetleniem. Faktem jest, iż te prace nie zostały wykonane 
w całości, ale będziemy sukcesywnie zmierzać do poprawienia jakości oświetlenia w 
Gminie. Jeśli natomiast chodzi o kwestię poruszoną przez radnego Helaka to oświetlenie 
zostanie przystosowane do nowego czasu. 
Odnośnie pytania Pana radnego Kołpaka, który poruszył kwestię udrożnienia 
koryta rzeki to rozmawiałem już z Panem Waldemarem Pieronem Przewodniczącym 
Zarządu Mieszkańców Miasta Działoszyce na ten temat i odbyłem już pierwsze rozmowy 
z firmą, która mogłaby te prace wykonać, ponieważ my we własnym zakresie nie damy 
rady tego zrobić. Po wstępnym rozmowach jakie przeprowadziliśmy to koszt takich prac 
wyniósłby około 10 000 zł. Będziemy jeszcze negocjować tą kwotę tak aby można było 
wykonać te pracę po możliwie najniższych kosztach, będziemy dążyć do przywrócenia 
stanu wody w rzece. 
 
 
 
Do pkt 13 – go 
Sprawy różne 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki poinformował radnych i 
sołtysów, że w dniu 6 października 2011 r. wpłynęło do Rady Miejskiej pismo mieszkańców 
w sprawie dokonania zmiany w Statucie Gminy w paragrafie 51 w ust.1 poprzez dodanie 
punktu 5 o treści: „5. mieszkańcom gminy w liczbie 100 lub mieszkańcom sołectwa w ilości 
nie mniejszej niż 1/3 wszystkich dorosłych mieszkańców na stałe zamieszkałych na 
terenie tegoż sołectwa, w sprawach dotyczących tego sołectwa” Pismo to zostało 
podpisane przez: 
Łukasza Szostaka, Tomasza Chudzia, Mieczysława Krzywdzińskiego, Teresę 
Krzywdzińską, Stanisława Popka, Genowefę Kosałkę, Celinę Łaszowską, Stanek Lucynę, 
Zdzisława Adamczyka, Marka Adamczyka, Elżbietę Adamczyk, Janusza Chudzia, Bożenę 
Chudzia, Jacka Chudzia, Stanisławę Chudzia, Joannę Błajszczak, Jerzyka Ziętarę, 
Elżbietę Ziętarę, Piotra Trzebińskiego, Annę Strączek, Beatę Janiszewską, Mariana 
Janiszewskiego, Władysława Stokłosę, Agatę Zarębską, Adama Zarębskiego ,Iwanicka  
Dorota, Kowalskiego Andrzeja, Teresę Nowak, Zbigniewa Nowak, Kazimierza Zdun, 
Marian Wędrychowski, Dorota Nowińska, Marian Nowiński, Łukasz Nowiński, Mariana 
Popek, Bicz Halinę, Kanturskiego Wiesława, Rząsa Stanisława, Elżbietę Rząsa, Bogdana 
Madeja. 
 
Pan Przewodniczący zwrócił się do radnych o wyrażenie opinii w przedmiotowej 
sprawie. 
 
Pan sołtys wsi Ksawerów Bogdan Zych zwrócił się do Pana Przewodniczącego o 
wytłumaczenie sołtysom o co chodzi w złożonym piśmie. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej wytłumaczył kwestie podnoszone w złożonym 
przez mieszkańców piśmie. 



 
Pan radny Stanisław Woźniak – moim zdaniem sołtysi i radni są wybierani w 
wyborach bezpośrednich przez swoich mieszkańców. Każdy z mieszkańców który ma 
problem np. dotyczący remontu drogi lub inne sprawy dotyczące wsi to swoje kroki 
kieruje do sołtysa lub ewentualnie do radnego. Mieszkańcy mają również bezpośredni 
kontakt z Panem Burmistrzem . Są KGW, jednostki OSP. Moim zdaniem jeśli ktoś chce 
coś dobrego zrobić dla swojego środowiska to nie potrzebne mu jest wprowadzanie zmian 
do statutu gminy. Ja jestem osobiście przeciwny wprowadzeniu tego typu zmian do statutu 
Gminy, bo również w statucie sołectwa każdy mieszkaniec ma takie prawa 
zagwarantowane i może działać dla dobra ogółu. 
 
Pan radny Stanisław Juszczyk – moim zdaniem najlepszym łącznikiem między 
Urzędem, a mieszkańcami jest przede wszystkim sołtys i radny. Mieszkańcy mają również 
możliwość zgłaszania swoich inicjatyw na zebraniu wiejskim co zapewnia im statut 
sołectwa i według mnie wprowadzanie zmian do statutu Gminy jest bezprzedmiotowe. 
 
Radny Józef Wójcik – według mnie osoby, które podpisały to pismo to krąg ludzi 
niezadowolonych, tych którzy przegrali wybory i chcą teraz wprowadzić zamieszanie. 
Jeżeli sołtysa, radnego i Burmistrza wybrało społeczeństwo w wolnych demokratycznych 
wyborach to znakiem tego obdarzyli nas zaufaniem. Po co mamy wprowadzać zmiany, to 
wygląda tak jak gdyby te uchwały przez nas podjęte do tej pory były nieistotne i nieważne. 
 
Radny Andrzej Kołpak – według mnie Pan Przewodniczący niepotrzebnie przeczytał 
nazwiska osób, które podpisały się pod ta inicjatywą. Rzuciło to pewne światło na tą 
sprawę i Państwo nie w pełni rozumiejąc nawet to w jakiej sprawie wystosowano to pismo 
odebrali je negatywnie. 
Na komisjach zastanawialiśmy się jak ustosunkować się do tego wniosku, czy jest 
to dobre czy tez złe. Ja osobiście nie jestem przeciwny tej inicjatywie, i też jej w pełni nie 
pochwalam. Nie znalazłem powodów, żeby być przeciwny tej inicjatywie. Wręcz przeciwnie 
według mnie jest to krok w kierunku rozszerzenia demokracji. 
Taka sytuacja ma miejsce w Szwajcarii gdzie około 90% spraw lokalnych załatwiana 
jest w formie referendum. Jest to dobre rozwiązanie również na etapie Państwa, były tu 
głosy, że społeczeństwo ma swoich przedstawicieli w postaci radnych , sołtysa i 
Burmistrza, ale prawda jest taka , że my jako obywatele mamy swoich przedstawicieli w 
Sejmie w postaci posłów, ale dano nam możliwość inicjatywy ustawodawczej przy 
zebraniu 100 000 tyś podpisów, obywatele maja prawo złożyć do sejmu projekt ustawy. Ja 
się osobiście nie obawiam tego pomysłu, i nie podchodzę do tego emocjonalnie być może 
dlatego, że nie należę do żadnej partii politycznej. 
 
Pan radny Marek Kasprzyk – uważam, że na odrzucenie przez Państwa tej 
propozycji miało duży wpływ przeczytanie nazwisk osób, które się pod tym pismem 
podpisały. Ja nie widzę powodu, aby być temu przeciwnym, jest to po prostu pewna 
możliwość dla mieszkańców, rozszerzenie możliwości wprowadzenia na sesje nowych 
projektów uchwał przez pewna grupę mieszkańców . Mówimy, że jest to pewna grupa ludzi 
niezadowolonych ale prawda jest taka , że w każdej Gminie taka grupa się znajdzie. 
Czemu mielibyśmy nie pozwolić tym ludziom na wprowadzanie projektów uchwał na 
sesję. 
 
Pan sołtys wsi Chmielów Stanisław Kocel – szanowni Państwo , Ci ludzie, którzy się 
podpisali pod tym pismem, już tutaj byli i nic dobrego nie wnieśli. Czemu np. Pan Chudzio, 
który kiedyś był radnym, a podpisał się pod tym pismem nie wprowadzał projektów uchwał 
kiedy był radnym, tylko chce robić to teraz kiedy go tu nie ma. 



Pani sołtys wsi Dzierążnia – Maria Paterek – moim zdaniem jak będziemy rządzić 
wszyscy to tak jak np. w domu nie wyrządzimy nic. Jeżeli chodzi o nazwiska osób, które 
podpisały się pod tym pismem to nie kojarzą mi się one z podejmowaniem inicjatyw dla 
dobra lokalnego wręcz przeciwnie kojarzą mi się one z polityką. My sołtysi działamy jako 
łącznik między mieszkańcami sołectwa, a Gminą .Mieszkańcy Dzierążni utworzyli Grupę 
Odnowy Wsi, w której działamy od 2002 roku, mamy OSP i działającą przy niej Orkiestrę. 
Kiedy zajdzie potrzeba to spotykamy się wspólnie i podejmujemy inicjatywy ważne dla 
naszego środowiska lokalnego, i przedstawiamy wypracowane przez nas postulaty 
Burmistrzowi lub Pani Sekretarz. Poza tym mamy jako sołtysi możliwość zwoływania 
zebrań wiejskich na które przychodzą mieszkańcy i wspólnie z nimi rozmawiamy o 
sprawach i problemach sołectwa. 
 
Pani sołtys wsi Biedrzykowice Agnieszka Ożóg – tak jak na zebranie wiejskie tak i 
na sesje , każdy mieszkaniec naszej gminy ma prawo przyjść i zabrać głos. Jeśli 
natomiast chodzi o osobę Pana Szostaka to mieszka on w tej samej miejscowości co ja i 
prawda jest taka , że jak coś trzeba zrobić dla dobra naszej wsi to wszyscy jej mieszkańcy 
przychodzą na zebrania tylko Pana Szostaka nigdy nie ma. Dla mnie osobiście jest to 
dziwne, że będzie on działał dla dobra ogółu społeczeństwa całej gminy Działoszyce, 
skoro na swojej wsi nie robi nic. 
 
Pan Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Miasta Działoszyce – Waldemar Pieron 
– poprosił Pana Przewodniczącego o ponowne przeczytanie postulatu mieszkańców i 
tego kto miałby prawo wnoszenia projektów uchwał. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie wyjaśnił kto będzie miał prawo 
wnoszenia projektów uchwał. 
Pan Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Miasta Działoszyce – Waldemar 
Pieron – nawiązał do wypowiedzi radnego Andrzeja Kołpaka, powiedział, że my jako 
obywatele jeśli uda nam się żebrać 100 000 podpisów to możemy wnieść na obrady 
Sejmu projekt ustawy. Jest to jak najbardziej słuszna uwaga, tylko my jako obywatele 
zgłaszając projekt ustawy działamy na skale ogólnokrajową, dla dobra całego kraju, bo 
przecież nikt w Sejmie nie będzie zajmował się budowa drogi w Działoszycach. 
 
Jeżeli o sprawach jednej wsi ma decydować 100 osób, to co za interes ma 
mieszkaniec Biedrzykowic podpisując się pod projektem uchwały budowy drogi w 
Wymysłowie czy też w Marianowie. 
Uważam że ci mieszkańcy, którzy podpisali się pod tym pismem mieli jak 
najbardziej takie prawo. Zawsze każdy projekt uchwały musi być uchwalony przez radę. 
Panowie radni też maja możliwość wprowadzania projektów uchwał na sesję, jeśli jest 
taka możliwość to przecież mogą z niej korzystać. 
 
Pan radny Jan Banaszek – im bardziej przedłużamy dyskusje tym bardziej się w to 
zagłębiamy. Na wcześniejszej sesji była uchwała w sprawie remontu drogi np. w 
Jastrzębnikach, czy był ktoś temu przeciwny, wszyscy ją poparliśmy. Oczywiście były 
dyskusje między nami bo każdy chce zrobić coś dla swoich mieszkańców, ale nikt się 
temu nie sprzeciwił i przyjęliśmy uchwałę. Wyszła taka inicjatywa i my ja poparliśmy. 
 
Pan Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Miasta Działoszyce - Waldemar 
Pieron- ja proponuje, abyśmy się zorientowali czy na terenie województwa 
świętokrzyskiego, mieszkańcy mają taka możliwość wnoszenia uchwał na sesję. 
 
Pan radny Stanisław Woźniak – przykładowo w mojej miejscowości są trzy grupy 



mieszkańców i każda grupa chce czegoś innego dla wsi i co z tego dobrego wyniknie jak 
każda grupa będzie chciała wnieść swój projekt uchwały?, to tylko podzieli wieś. 
 
Pan Burmistrz Miasta i Gminy – Zdzisław Leks – osobiście nie chciałem się skupić 
na osobach, które podpisały się pod pismem, tylko na samym problemie, który bardzo 
dobrze w swojej wypowiedzi opisał Pan radny Woźniak. Jeśli ktoś pracuje w samorządzie 
przez kilka lat, a na tej sali są takie osoby w osobach sołtysów i radnych to mają oni spore 
doświadczenie w tej kwestii. Na przykład chcemy złożyć projekt uchwały na remont 
świetlicy, ale wymagane jest w projekcie stanowisko mieszkańców wsi. Sołtys ma prawo 
zwołania zebrania z mieszkańcami na którym ścierają się opinie różnych grup danej 
miejscowości. Przecież w społeczeństwie obywatelskim inicjatywy i decyzje powinny byc 
wypracowane przez mieszkańców danej miejscowości. 
Według Pana Kasprzyka, to Rada w ostateczności będzie podejmować decyzje w 
sprawie uchwał, która z nich ma być przyjęta , a którą należy odrzucić, moje pytanie jest 
takie, gdzie w tym wszystkim są demokratyczne struktury, gdzie w tym wszystkim jest 
sołtys, rada sołecka, zebranie mieszkańców ?. 
Ja dążyłem do tego, aby to mieszkańcy wywoływali inicjatywy i tam w 
poszczególnych miejscowościach tworzyły się konkretne pomysły i to dzięki temu 
osiągnęliśmy równomierny rozwój Gminy. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - taka dyskusja jak dziś na sesji była również 
wczoraj na komisjach i wynikło z tej dyskusji, te sprawy o których dziś dyskutujemy 
uregulowano w Statucie Gminy i statutach jednostek pomocniczych gminy, które zostały 
opracowane zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym i wieloletnich 
konsultacji z mieszkańcami na przestrzeni funkcjonowania samorządu gminnego. 
W przedmiotowych statutach zadbano , aby stworzyć warunki do współdziałania i 
decydowania o sprawach swojego sołectwa i gminy - mieszkańcowi , bo on jako 
uczestnik zebrania ma prawo do zabierania głosu w dyskusji, przedstawiania wniosków i 
projektów uchwał, głosowania i składania oświadczeń, ma prawo uczestnictwa i 
wybierania w zebraniu wiejskim. 
Ze Statutów wynika, że podstawową jednostką w gminie jest sołectwo, najwyższą 
władzą jest zebranie mieszkańców, a władzą wykonawczą jest sołtys ,którego działalność 
wspomaga rada sołecka. 
Mieszkańcy sołectwa za pomocą Zebrania Wiejskiego i swojego sołtysa 
reprezentują interesy społeczności sołeckiej względem organów gminy . 
Organizują wspólną działalność mieszkańców w sprawach publicznych, mających 
znaczenie dla sołectwa i gminy np. zagospodarowanie czasu wolnego dzieci i młodzieży, 
upowszechnianie kultury, utrzymanie porządku, podtrzymanie lokalnych tradycji. 
To sołtysi pilnują, aby postulaty Zebrania Wiejskiego znalazły swoje 
odzwierciedlenie w projekcie budżetu gminy i planie jej rozwoju, współpracują z lokalnymi 
organizacjami m.in. z Kołami Gospodyń Wiejskich, z jednostkami Ochotniczych Straży 
Pożarnych, które pozyskują fundusze zewnętrzne na inicjatywy podjęte przez 
mieszkańców danej miejscowości i z powodzeniem uczestniczą w regionalnych 
programach Odnowy Wsi. 
To Sołtys jest łącznikiem między mieszkańcami a organami gminy (burmistrzem 
oraz radą miejską), co oznacza, że z jednej strony sygnalizuje organom gminy potrzeby i 
problemy mieszkańców swojej wsi, a z drugiej przekazuje treści uchwał rady i decyzji 
burmistrza do mieszkańców swojego sołectwa. 
Mieszkańców reprezentuje również radny i utrzymuje z nimi stałą więź oraz z ich 
organizacjami. Przyjmuje zgłoszone postulaty i przedstawia je organom gminy. 
To dzięki współpracy mieszkańców sołectw, sołtysów , burmistrza i radnych, dzięki 
rzetelnym i prawdziwym przekazem informacji o potrzebach inwestycyjnych i 



możliwościach finansowych gminy, wspólnej i konstruktywnej dyskusji pomiędzy sołtysami, 
radnymi, jednostkami OSP, Kołami Gospodyń Wiejskich został zapewniony zrównoważony 
poziom rozwoju naszej gminy w zakresie gminnej infrastruktury, bezpieczeństwa, oświaty, 
upowszechniania kultury i lokalnych tradycji. Każdy mieszkaniec gminy zainteresowany 
sprawami publicznymi ma możliwość działania i włączenia się w społeczeństwo 
obywatelskie naszej gminy. Z waszych wypowiedzi wynika, że tak to wszystko funkcjonuje. 
Wobec powyższego autorzy tego pisma proponujący zmianę w Statucie Gminy w 
paragrafie 51 w ust.1 poprzez dodanie punktu 5 o treści: „mieszkańcom gminy w liczbie 
100 lub mieszkańcom sołectwa w ilości nie mniejszej niż 1/3 wszystkich dorosłych 
mieszkańców na stałe zamieszkałych na terenie tegoż sołectwa, w sprawach dotyczących 
tego sołectwa”, również mają stworzone możliwości uczestniczenia w procesie 
tworzonego prawa. 
 
Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem kto jest za wprowadzeniem zmiany w 
Statucie Gminy w paragrafie 51 w ust.1 poprzez dodanie punktu 5 o treści: „ 5. 
mieszkańcom gminy w liczbie 100 lub mieszkańcom sołectwa w ilości nie mniejszej niż 1/3 
wszystkich dorosłych mieszkańców na stałe zamieszkałych na terenie tegoż sołectwa, w 
sprawach dotyczących tego sołectwa” 
 
W wyniku glosowania za wprowadzeniem zmian w Statucie Gminy głosowało / 
‘’za’’ – 0, ‘’przeciw’’ – 12, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 2/. 
 
W dalszej części dyskusji Pan Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Miasta 
Działoszyce – Waldemar Pieron – nawiązał do wypowiedzi Pana Kołpaka w sprawie 
oczyszczenia i doprowadzenia rzeki przy placu targowym do odpowiedniego stanu. 
Drugi problem dotyczy drogi na ulicy Młody Orzeł w kierunku dojazdu do szkoły , 
chodzi o to aby tam postawić znak ograniczenia prędkości ponieważ może tam dojść do 
nieszczęścia. Następna sprawa dotyczy również ul. Młodego Orła a dokładnie tego 
wąwozu obok niej, należy tam wysłać koparkę, bo jest zalewana ulica Młodego Orła i ul. 
Szkolna, po dużym deszczu robi się tam staw bo woda spływa od strony cmentarza i od 
wąwozu, 
Kolejna sprawa dotyczy drogi w Szczotkowicach, aby połączyć ją z drogą 
prowadzącą w stronę Skalbmierza, został tam bardzo mały odcinek, należało by tam 
również wstawić znak ograniczenia tonażu do 5 lub 10 ton. Wjeżdżają tam tiry i niszczą 
drogę, a przy tym stwarzają niebezpieczeństwo dla innych kierujących pojazdami na tej 
drodze. 
 
Pani sołtys wsi Szczotkowice – zgadza się z Panem Pieronem i również prosi o 
wstawienie znaku ograniczenia dla tirów. 
 
Pani sołtys wsi Jastrzębniki – podziękowała Panu Burmistrzowi i Wysokiej Radzie 
za wykonanie drogi we wsi Jastrzębniki. 
 
Pani sołtys wsi Dębowiec – zawnioskowała o wstawienie znaku informacyjnego 
wsi Dębowiec, ponieważ pogotowie i inne służby , które chcą dojechać do Dębowca nie 
mogą do nas trafić ponieważ nie ma znaku informacyjnego miejscowości. 
Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz – państwa wnioski są konkretne i możliwe do 
zrealizowania . Jeśli chodzi o znak we wsi Dębowiec to skierujemy pismo do Starostwa o 
wstawienie znaku. 
 
Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych sekretarza miasta i gminy , 
skarbnika miasta i gminy, kierowników jednostek organizacyjnych i osób wydających 



decyzję administracyjne w imieniu burmistrza przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy – 
Zdzisław Leks. Natomiast Informację o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 
radnych Rady miejskiej za 2010 rok przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 
Zygmunt Saracki. 
 
Do pkt. 18- go 
W związku z wyczerpaniem tematów sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 
Zygmunt Saracki podziękował wszystkim przybyłym i zakończył obrady sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
/Zygmunt Saracki/ 
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Agnieszka Iwan 
 


